
VIZIJA RAZVOJA STRANKE DeSUS 

 
Stranka DeSUS je z svojo 32. letno tradicijo pustila v političnem prostoru 

pomemben pečat. Ne glede na to, kaj mislijo nasprotniki je v preteklosti 

poskrbela za boljši status upokojencev, saj je bila v več vladah. Žal je ob 

zadnjih državno zborskih volitvah izpadla iz parlamenta. Iskati vzroke za tako 

slabe rezultate na volitvah je potrebno zaključiti. 14. kongresu moramo 

sprejeti novo smer stranke z novimi kadri in aktivnim sodelovanjem vseh 

organov stranke. 

 

Program stranke DeSUS, ki smo ga na strateškem svetu uskladili, je vodilo za 

aktivnosti za prihodnje. 

Pomembno pa je, da bom kot predsednik stranke z ožjo ekipo 

(podpredsedniki) spremljal tudi dogajanja v parlamentu, na ministrstvih in 

vlade. Ker sem človek akcije je takšna aktivnost  potrebna zaradi pravočasne 

informiranosti in možnega ukrepanja. 

 

Posebej želim izpostaviti več pomembnih aktivnosti: 

- Ugotovitev števila članstva in delovanja OO in PO 

- Konsolidacija vseh organov stranke  

- Sodelovanje z Ministrstvi  

- Sodelovanje z vladajočo koalicijo (Stranko Gibanje Svoboda) 

- Sodelovanje z civilno družbo (ZDU-om, Srebrno nitjo…) 

 

 

Ugotovitev števila članstva in delovanje OO in PO 

Po nastopu funkcije želim podatke o članstvu in delovanju OO in PO. 

Želim najprej obiskati vse delujoče  PO se z njimi pogovoriti in zastaviti 

sodelovanje v prihodnje. Pogovoriti se z nekdanjimi člani, poslušati njihovo 

videnje ponovnega sodelovanja v stranki. Nedelujoče PO in OO pa ponovno 

obuditi k aktivnemu sodelovanju, pa če je potrebno tudi z novimi člani. Ob 

priložnosti obiskov v PO, pa želim da se srečam z lokalnimi mediji ali TV in 

tiskanimi  mediji. Ljudje zelo veliko spremljajo lokalne medije, zato lahko na ta  

Večji poudarek v prihodnje je pomembno sodelovanje poleg nacionalnega 

medija tudi lokalni mediji, kje lahko dosežemo večjo prepoznavnost in resnico o 

delovanju stranke. Delovati moramo v dveh smereh, v pridobivanju članstva in 

pridobivanju simpatizerjev, kar je pomembno za volitve.  



 

 

Konsolidacija vseh organov stranke 

Po kongresu je pomembno, da vsi organi stranke delujejo aktivno, saj bomo na 

ta način uresničevali program stranke in sodelovanje z državnimi institucijami. 

Urediti normalno sodelovanje med  organi stranke in vodstvom. Z sprejetjem 

novega statuta zagotoviti uporabo le tega. 

Pri konsolidaciji in popolnitvah z novimi člani je potrebno poiskati mlajši in 

strokoven kader za področja, ki so pomembna za delovanje stranke. Z različnimi 

predavanji, intervjuji, članki v medijih , moramo zbuditi interes mlajših k 

sodelovanju in članstvu v stranki. 

 

Sodelovanje z Ministrstvi 

Glede na napoved vlade o reformah v tekočem letu je pomembno, da se kot 

stranka starejših in upokojencev aktivno vključimo v spremembo zakonodaje. 

Med našimi člani je veliko strokovnjakov, ki lahko pripomorejo da v času priprave 

zakonodaje sodelujemo z Ministrstvi. 

 

Štiri Ministrstva so pomembna za sodelovanje; 

- Ministrstvo za, delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti 

POKOJNINSKA REFORMA 

- Ministrstva za zdravje 

ZDRAVSTVENA REFORMA 

- Ministrstvo za solidarno prihodnost 

ZAKON O DOLGOTRAJNI OSKRBI  

- Ministrstvo za finance 

DAVČNA REFORMA 

 

POKOJNINSKA REFORMA 

Sodelovanje pri Pokojninski reformi je obvezno saj bo pomembno, kako bo z 

upokojevanjem v prihodnje in kaj se da urediti z pokojninami za nazaj. Pri 

pokojninah lahko stranka na volitvah pridobi ali pa doživi še večji poraz. 

ZDRAVSTVENA REFORMA 

Ker imamo večinsko starajoče članstvo je toliko bolj pomembno, da se  zdravstvo 

konsolidira in enkrat za vselej uredi tako, da ne bo več korupcije. 

Pomembna je tudi dostopnost,  da specialistov in zagotovitev družinskih 

zdravnikov povsod tudi na podeželju. 

 



 

 

ZAKON O DOLGOTRAJNI OSKRBI 

Spremembe zakona o dolgotrajni oskrbi so bile potrebne. Po zagotovilih 

ministrstva  za solidarno prihodnost, bi zakon naj stopil v veljavo z 1.1.2024.  

Zato je pomembno da sodelujemo pri pripravah za zakonodajo saj se zakon 

največ dotika starejšega prebivalstva. V sklopu tega zakona je pomembno, da 

uresničimo željo za uvedbo Dnevnih centrov (v prilogi idejna zasnova) , saj so del 

pristopa kako v prihodnje z starejšimi v času od upokojitve do odhoda v DSO. 

Minister Luka Mesec je v svojem intervju (priloga), da v Sloveniji manjka vmesnih 

struktur (Dnevnih centrov).  Pomeni, da bi lahko z dobrim sodelovanjem za 

financiranje in začetek delovanja centrov lahko namenila ministrstva tudi 

nepovratna sredstva. 

 

DAVČNA REFORMA 

Pri davčni reformi je ali spremembi davčne zakonodaje je potrebno sodelovati 

zaradi možnost spremembe v zakonodaji, da bi lahko upokojenec prejemal 100% 

pokojnino in delal do določenega zneska ne leto brez obdavčitve. To poznajo 

nekatere države v EU. To je lahko tudi rešitev za pomankanje določene delovne 

sile. Tudi nekateri obrtniki, ki so ne po svoji  krivdi prišli do tako malih pokojnin 

bi lahko še nekaj let opravljali svoje storitve. Pričakuje se davek na premoženje, 

kaj to pomeni za ljudi ki so si v socializmu z lastnimi rokami ustvarili dom hišo, ki 

je za današnje razmere večje kvadrature. Tudi denacionalizacijski upravičenci 

imajo svoj prav. Veliko je različnih tolmačenj kaj je in kako je pridobljeno 

premoženje. 

 

Sodelovanje z vladajočo koalicijo 

Kot je znano je stranka Gibanje svoboda želela, da se DeSUS priključi v stranko 

Gibanje Svoboda. Prav je, da so organi stranke takšno možnost zavrnili. Res ni 

normalno, da se stranka z 32 letno tradicijo priključi eno leto stari stranki. Iz 

zgodovine strank v Sloveniji je velikost stranke lahko problematična. LDS se je 

zgodil Zares in danes ni ne ene ne druge stranke več.  

Je pa po mojem videnju možnost, da za stranko Gibanje svoboda podpišemo 

pogodbo o projektnem sodelovanju (podobno kot je imela Levica z  Šarčevo 

)vlado ), kar pomeni, da nismo v vladi ampak tvorno sodelujemo pri zakonodaji, 

ki se dotika starejši in upokojencev. V takšnem primeru bi se lahko pogovarjali 

tudi o možnosti naših kadrov v organih vlade ali ministrstvih. 



 Z uresničitev zgoraj navedene zakonodaje in reform, bi takšna poteza bila tudi 

zelo  pomembna za članstvo. 

 

Sodelovanje z civilno družbo 

Zelo pomembno bo v prihodnje sodelovanje z Civilno družbo. V tem primeru gre 

predvsem za sodelovanje z ZDUS-om z njihovim programom Starejši za starejše 

in na vseh drugih področjih. Tu lahko pridobimo tudi veliko simpatizerjev na 

volitvah. Z ZDUS-om je potrebno, da se uskladimo  in skupaj nastopamo do 

ministrstev glade pokojnin, dodatkov, regresa, trinajste pokojnine (božičnica) in 

vseh ostalih težav upokojencev. Tu so še ostala civilna združenja z katerimi je 

potrebno opraviti pogovor in se na osnovi videnega skupnega interesa odločiti v 

organih stranke. 

 

 

Ministrstva pripravljajo različne spremembe zakonodaje, ki se v določenih delih 

dotikajo starejših. Sprememba ali reforma Upravnih enot, tu lahko gre za 

ukinitev manjših UE, kar lahko povzroči težave starejšim. Digitalizacija v 

zdravstvu, UE, občinah je lahko velika težava za starejše, Na to moramo biti 

pripravljeni. V Parlamentu je predlog zakona o Pokrajinah. Ta zakon bo 

nedvoumno posegel tudi v organizacijo lokalne samouprave. To so velika 

spremembe tudi lahko na področjih, ki jih pokriva naša stranka. 

Niso samo pokojnine problem, se pa strinjam, da jih je potrebno urediti, ker se 

bodo pojavljali še ostali problemi, ki bodo slabo vplivali na starajočo se družbo. 

Mladi, ki trenutno vodijo ministrstva so premalo vešči za področji, ki jih naši člani 

odlično obvladajo. Zato je potrebno v sožitju z njimi ustvariti zakonodajo, s 

katero bomo zadovoljni mladi in starejši.  

Kot stranka si moramo pridobiti pravočasno informacije, da bomo lahko 

učinkoviti in pravočasno ukrepali. 

 

Po  konsolidaciji stranke bo potrebno razmišljati, o vključitvi stranke v 

mednarodne integracije. Stranka se mora v ključiti v eno od grupacij strank ki so 

aktivne v EU. To je pomembno predvsem, tudi zaradi pridobivanja informacij kaj 

se dogaja v EU parlamentu in kašno je delovanje strank v članicah EU. 

Tudi povezovanje stranke z sosednjimi državami, Hrvaška, Avstrija (Koroška) in 

Italija (Benečija) je zelo pomembna. Tudi na tak način lahko krepimo naše 

članstvo saj gre v tem primeru za izmenjavo različnih srečanj, predavanj in 

okroglih miz na različne teme 

 



Kot predsednik želim sodelovanja z vsemi mediji, ob uspehih sklicevati 

novinarske konference in o delu stranke večkrat obvestiti javnost. Samo mi bomo 

napisali ali predstavili pravo resnico o dogodkih v stranki in rezultatih stranke. 

 

Nisem pristaš reševanja težav na ulici. Smatram, da je potrebno težave reševati 

z dialogom za zaprtimi vrati, brez medijev, tudi nesporazume med nami. Vztrajal 

bom, da se za naše težave ne obvešča javnosti, ampak jih rešujemo znotraj 

stranke.   

 

Stranki želim povrniti ugled, kot ga je nekoč že imela. Graditi na sodelovanju  

strpnosti in pozitivni energiji. Če se bomo med sabo poslušali in slišali bomo 

lahko vse probleme reševali z dialogom in strpnostjo. Cilj nam vsem  mora biti 

vrniti stranko v parlament, na lokalne volitve in pokrajinske svete. 

 

Anton Toni Rifelj  

 

Mozirje 1.3.2023 

 

 

 

 

 


